
ACTA NÚM. [...] 
 
Membres assistents: 
 
Maite Carrassón López de Letona, 
presidenta 
Diego Castro Ceacero 
Margalida Coll .Andreu 
Anna Díaz Vicario 
Ester Fernández Gimeno 
Margarita Freixas Alas 
Isidre Gibert González 
Jesús Giraldo Arjonilla 
Fernando Guerrero Rebollo 
Salvador Navarro Soto 
Susana Navas Navarro 
Joan Orobitg Huguet 
Judith Panadés Martí 
Josep Pastor Milán 
Elisabeth Pladevall Ballester 
Tatiana Rovira Faixa 
Laia Viladot Vallverdú 
Pere Ysàs Solanes 

A Bellaterra, a les 09.35 h del dia 14 de 
setembre de 2023, es reuneixen en 
sessió ordinària, a la sala de juntes del 
Rectorat i sota la presidència de la 
vicerectora de Personal Acadèmic, Maite 
Carrassón López de Letona, els membres 
de la Comissió de Personal Acadèmic 
assenyalats al marge. 

 
S’han excusat d’assistir a la reunió Xavier Ramos Morilla, Josep Maria de Dios Marcer, 
Núria de la Osa Chaparro, Assumpció Malgosa Morera i María Valdés Gázquez. 
 
No hi assisteixen Guillem Prats Ejarque, Xavier Blanco Escoda, Ernesto Castaños 
Moreno i Alba Hernández Bonilla 
 
Hi actua com a membre de suport Joan Farré Vila, cap de la Unitat de Personal 
Acadèmic.  
 
Hi actua, com a secretaria, Montse Tarjuelo Jacas, lletrada del Gabinet Jurídic de la 
UAB. 
 
La sessió es grava a l’efecte de preparar l’acta. 
 
 
 
Ordre del dia  
 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anteriors 
2. Informe de la vicerectora de Personal Acadèmic 
3. Aprovació de concursos de PDI dels cossos docents universitaris 
4. Aprovació de concursos de PDI laboral 
5. Informació sobre la Instrucció general sobre seguretat i salut en les pràctiques docents 

experimentals i sortides fora de campus. 
5 Bis. Ampliació convocatòria professorat substitut curs 23-24. 
 
6. Assumptes de tràmit 
7. Torn obert de paraules 
 
 



Desenvolupament de la sessió 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
 
Per assentiment, la Comissió de Personal Acadèmic aprova l’acta del dia 18 de 
juliol de 2023 . 
 
 
2. Informe de la vicerectora de Personal Acadèmic. 
 
Abans d’iniciar el seu informe la vicerectora recorda que avui a les 12 hores està previst 
un simulacre d’alerta de protecció civil que sonarà a tots els mòbils.  
 
A continuació vol explicar com està la situació de la contractació del professorat 
substitut, i en concret comenta que s’han contractat 320 persones, 20 places estan 
aturades per falta de candidats a borses i 40 places pendents de contractació perquè 
estaven pendents de parlar amb els departaments. Comenta que tot i que es va preveure 
a la Unitat de Personal Acadèmic de treballar a l’agost, i així es va fer, si els candidats 
tenien preguntes concretes de la docència a fer se’ls adreçava als departaments on, en 
alguns casos, no havia gent treballant a l’agost i no es van contestar els dubtes fins al 
setembre i això va endarrerir la gestió de la contractació. Comenta que de cara l’any que 
ve s’intentarà avançar perquè no s’hagin de fer aquestes gestions al mes d’agost. 
També diu que aquesta gestió és convenient que es faci centralitzada des de la UPAC 
perquè hi hagi criteri únic. Explica que ja comptaven amb que seria complicat, ja que 
som una universitat gran, i es va reforçar la UPAC però en alguns casos han fallat coses. 
També vol deixar constància que la docència s’ha de cobrir obligatòriament, els 
departaments són responsables de que es doni la docència, no hi ha problema en pagar 
hores extres, o conferències, però s’ha de cobrir la docència. El MDA diu que s’aplica 
mentre es pugui però si es necessari fer més docència es prioritza aquesta per sobre de 
les reduccions docents. Comenta que no poden haver 2 substituts per substituir a un 
mateix professor, es pot fer un substitut més petit i la resta de diners per hores extres o 
conferencies. Respecte a les hores extres diu que es paguen a 50 euros l’hora des d’un 
acord de la Comissió de Personal Acadèmic del 8 de febrer de 2012. Que ha mirat els 
increments salarials que hi ha hagut des de les hores per al PDI i que s’hauria de 
modificar. Proposarà una actualització d’aquest preu a la propera CPA i que es vagi 
actualitzant automàticament en funció dels increments salarials anuals, per evitar que 
quedi desfasat com ha passat ara. 
  
Explica que ahir va haver una reunió amb CRUE Professorat, respecte a l’aplicació de 
la LOSU i es va comentar que el secretari general d’universitats vol quantificar el que 
suposarà econòmicament la implementació de la LOSU en relació als canvis de 
dedicació docent d’algunes figures de professorat a totes les universitats, amb la idea 
de demanar aquests diners al Ministeri d’Economia.  
 
Respecte a la modificació de la normativa de concursos que ja s’ha publicat al BOE 
comenta que, com a novetat, els membres dels tribunals de totes les places de lector en 
amunt, han de sortir d’un sorteig d’una llista que cada universitat elaborarà. Algunes 
universitats ja ho feien i demanaven al Ministeri d’Universitats la llista de tots els titulars,  
catedràtics i agregats i l’enviaven, però des de fa un any sembla que ja no les envien 
argumentant un tema protecció de dades. Comenta que a partir de gener de 2024, tots 
els concursos i tribunals s’hauran de fer d’aquesta manera. Finalment comenta que ja 
estan treballant amb el comitè per la modificació de la normativa d’associats i també de 
lectors i que durant un any es deixaran els perfils que ja tenim per aplicació de la 
transitòria del Reial Decret d’acreditacions, ja que les especialitzacions no s’han aprovat. 



 
A continuació explica que per motius d’urgència i si ningú manifesta cap oposició 
s’afegirà un nou punt ordre del dia, el punt 5è bis, per ampliar la convocatòria de 
substituts ja que moltes borses s’han quedat buides o quasi buides i cal assegurar tenir 
prou candidats per al curs 2023-2024. Com a causa de la urgència la documentació no 
s’ha pogut incorporar, es tractarà aquest punt en la continuació d’aquesta sessió d’avui 
el proper dimecres 20 de setembre a la tarda.   
 
A continuació s’inicia un torn d’intervencions respecte al procés de contractació dels 
substituts, es plantegen les dificultats i també es vol agrair a les persones que han atès 
a la UPAC de forma diligent al juliol i setembre, es comenta que estaria bé que també 
es contactés amb les Facultats en el procés dels substituts, que a la Facultat d’Economia 
i Empresa hi ha 3 grups on no tenen professors i no saben quan els tindran. També es 
demana pels concursos de lectors i d’associats i els problemes amb els lectorats 
d’idiomes. 
 
La vicerectora respon sobre el substituts que la solució es avançar el procés, a l’abril i 
si no al maig, però també depèn de la programació del curs que s’ha de fer quan toca 
perquè si no s’endarrereix tot. Espera no haver de fer mai més aquest procés a l’agost, 
però s’ha de tenir en compte que la LOSU va aprovar-se a l’abril. Comenta que ja 
miraran per millorar la comunicació. Explica que s’ha de modificar el reglament de 
Personal Acadèmic, i farà un correu per demanar a tothom suggeriments per millorar les 
normatives. Explica que aquest curs no hi haurà concursos d’associats, ja que cal saber, 
i es sabrà abans de l’abril, quants associats necessiten, si hi ha noves places de lectors, 
etc. Respecte a les hores extra explica que els col·laboradors cobren diferent perquè no 
es un contracte i no hi ha retenció a la S.S, no pot ser el mateix preu. Les hores extra 
es pujaran a 58 euros si així s’aprova. Aquesta solució que s’ha utilitzat aquest curs 
pagant hores a conferenciants amb diners de capítol 1 ha sigut una excepció per 
resoldre les necessitats d’aquest curs ja que no podíem fer contractes de nous 
associats. L’any que ve no es tornarà a fer. Respecte a enviar la documentació de les 
normatives abans, comenta que ella ho intentarà per tots els mitjans com a mínim amb 
2 setmanes d’antelació. Vol deixar clar que ella no ha dit que hi hagi desconfiança amb 
els departaments per a l’assignació dels substituts, sinó que és la primera vegada que 
a la UAB es gestionen borses de professorat, que és un procés totalment nou que no 
sabíem com s’havia de fer i que l’ajuda de la UPAC ha sigut fonamental, ja que 
l’adjudicació de les places a les borses és complicada i s’ha de fer amb molt d’ordre i de 
la mateixa manera a tota la UAB. Sempre s’ha comptat amb els departaments en tot 
aquest procés. Avui tots els departaments rebran un correu per saber en quin punt estan. 
La situació ha estat complicada i la UPAC ha estat treballant totes les hores possibles. 
Sobre el cens de professorat per a les llistes per als sortejos dels tribunals, espera  tenir 
un acord a nivell d’universitats, si no el tenim, es faran les llistes a la UAB. Sobre la 
docència dels substituts diu que no pot ser que dos substituts cobrin docència d’un únic 
professor, poden contractar un substitut i la resta per hores o conferencies. Respecte 
als altres concursos diu que els aprovats al juliol estan publicats, hi ha poca 
documentació a aprovació, per les vacances del mes d’agost. Sobre els concursos 
comenta que si el secretari és de la UAB ha d’agafar les regnes i contactar, la iniciativa 
i l’impuls que la facin els professors d’aquí. Respecte a les hores extres diu que la 
normativa diu que aquest professors han de tenir coberts el seu potencial docent, nomes 
hi ha aquesta condició i el límit màxim de 80 hores anuals. Sobre els lectorats de 
llengües diu que és un problema per àmbits de llengües, docència pagada per 
consultats, instituts estrangers, etc, fins ara eren associats, i ara amb la LOSU no pot 
ser, s’ha començat a treballar per veure com resoldre-ho. Respecte al problema a la 
Facultat d’Economia i Empresa diu que tots els departaments estan obligats a cobrir la 
docència que els encarrega la Facultat, els alumnes han de rebre docència, el 
departament està obligat a complir l’encàrrec que li fa la facultat.  



 
3. Aprovació de concursos de PDI dels cossos docents universitaris. 
 
La vicerectora presenta la documentació de les places que es presenten a aprovació. 
 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda, 

Primer.- Aprovar la convocatòria dels concursos públics per a l’accés a places de 
cossos docents universitaris, de conformitat amb l’annex adjunt. 

Segon.- Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l'execució i el 
seguiment d’aquest acord. 

 
 
4. Aprovació de concursos de PDI laboral 
 
La vicerectora presenta la documentació de les places que es presenten a aprovació. 
 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda, 

Primer.- Aprovar la convocatòria dels concursos públics per a l’accés a places de 
PDI laboral, de conformitat amb l’annex adjunt. 

Segon.- Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l'execució i el 
seguiment d’aquest acord. 

Es demana pels concursos Serra Húnter i la vicerectora comenta que ara és la crida 
internacional, es va publicar a la web del programa el 4 de setembre, i comenta que 
escriurà als departaments per tal que posin al web del departament les assignatures que 
donarà el professorat d’aquestes places.  

 
5. Informació sobre la Instrucció general sobre seguretat i salut en les pràctiques docents 
experimentals  
 
La vicerectora explica que aquest document que es presenta a informació fa anys que  
està funcionant, tenim pràctiques de laboratori i sortides de camps i l’Oficina de 
prevenció de riscos ha estat sempre molt a sobre d’aquest assumpte, la iniciativa va ser 
del professorat i l’oficina de prevenció es va implicar molt. Comenta que el més important 
és que els alumnes estiguin assabentats i ho entenguin, fins i tot es fa un test. Hi ha 
alguna petita actualització al document però el gruix del mateix és el mateix que s’aplica 
des de fa anys i calia regularitzar-ho i que ho aprovessin els òrgans competents.  
 
S’inicia un torn d’intervencions i es comenta que s’ha fet poca difusió de l’assumpte i 
han tingut coneixement al portar-lo a aquesta comissió, hauria estat bé en els casos de 
facultats i departaments que durant anys s’han implicat en ser rigorosos amb aquest 
temes, se’ls hagués informat prèviament que s’anava a fer això. També es demana si 
per sortides fora del campus a museus, auditoris, també s’aplica. A Filosofia i Lletres 
tenen un protocol intern i potser es podria aprofitar. 
 
La vicerectora diu que està penjat al web el document, i que la vicerectora d’Organització 
quan va veure que faltava l’aprovació formal ho va portar a les comissions 
corresponents, per seguretat jurídica, però no hi ha hagut cap voluntat d’amagar res ja 
que és el que s’està aplicant. S’ha d’aplicar a totes les sortides fora campus també. Li 
comentarà a la vicerectora d’Organització que facin la major difusió possible.  



 
 
5 Bis. Ampliació de la convocatòria de professorat substitut per al curs 2023-2024. 
 
Comenta la vicerectora el que ja ha dit al seu informe que per motius d’urgència, i si 
ningú manifesta cap oposició, s’afegeix un nou punt ordre del dia, el punt 5è bis, per 
ampliar la convocatòria de substituts ja que moltes borses s’han quedat buides o quasi 
buides i cal assegurar tenir prou candidats per al curs 2023-2024. Com a causa de la 
urgència la documentació no s’ha pogut incorporar, es tractarà aquest punt en la 
continuació d’aquesta sessió d’avui el proper dimecres 20 de setembre a la tarda.   
 
6. Assumptes tràmit: 
 
6.1 Informació dels col·laboradors docents nomenats al juny, juliol i agost de 2023.  
 
En relació amb el professorat col·laborador de docència nomenat als mesos de juny, 
juliol i agost de 2023, la presidenta comenta que el títol VI del Reglament de personal 
acadèmic de la UAB estableix la regulació del professorat col·laborador de docència, 
entès com un col·lectiu de professionals que desenvolupen la seva activitat professional 
fora de l’àmbit acadèmic de la UAB i que col·laboren ocasionalment o permanentment 
amb la Universitat de manera desinteressada mitjançant el desenvolupament d’activitats 
docents, i sense tenir vinculació laboral amb la Universitat, la contractació dels quals 
requereix l’informe favorable d’aquesta comissió.   
 
Per assentiment, la comissió de personal acadèmic acorda el següent:   
 
Primer.- Donar-se per assabentats del reconeixement com a col·laboradors 
docents en les diverses modalitats previstes al Reglament de Personal Acadèmic 
dels professionals que consten a l’annex adjunt. 
 
Segon.- Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l’execució i el 
seguiment d’aquests acords. 
 
 
 
6.2. Modificació de la composició de les comissions avaluadores dels mèrits de les 
convocatòries de priorització de les places de catedràtic/a d’Universitat i de Catedràtic/a 
contractat/da. 
 
La vicerectora presenta una modificació a la composició d’aquesta Comissió.  
 
Per assentiment, la comissió de Personal Acadèmic acorda el següent:   
 
Primer.- Modificar la composició de la comissió  de l’avaluació dels mèrits de les 
convocatòries de priorització de les places de catedràtics d’universitat i 
contractats, de conformitat amb l’annex adjunt. 

  
Segon.- Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l’execució i el 
seguiment d’aquests acords. 
 
 
6.3 Rectificació de la convocatòria núm  2023/D/LD/CC/17 i de la convocatòria 
2023/D/LD/CC/18) 
 



La vicerectora explica que a la sessió d’aquesta Comissió de Personal Acadèmic del dia 
18 de juliol de 2023 es va aprovar la convocatòria amb referència  2023/D/LD/CC/17, i 
dins d’aquesta convocatòria la plaça de professor agregat vinculada a l’ICS i la 
convocatòria amb referència 2023/D/LD/CC/18, i dins d’aquesta la plaça amb referència 
AL/23/628, comenta que és va produir un error en les convocatòries i s’han d’anul·lar.  

 
Per assentiment, la comissió de Personal Acadèmic acorda el següent:   
 
Primer.- Rectificar l’acord de la de la Comissió de Personal Acadèmic del dia 18 
de juliol de 2023 per la qual es va aprovar la convocatòria amb referència  
2023/D/LD/CC/17, i dins d’aquesta convocatòria la plaça de professor agregat 
vinculada a l’ICS i la convocatòria amb referència 2023/D/LD/CC/18, i dins 
d’aquesta la plaça amb referència AL/23/628, i anul·lar la convocatòria d’ambdues 
places.  
 

Segon. Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l'execució i el 
seguiment d’aquests acords. 

 

 
7. Torn Obert de paraules 
 
El doctor Diego Castro demana si a la pàgina web del departament han de publicitar 
totes places del Programa Serra Húnter independentment dels errors que s’havien 
produït i la vicerectora li respon que si.  
 
Finalment la vicerectora de Personal Acadèmic vol donar la benvinguda a aquest curs 
acadèmic i avança que hi haurà molta feina en aquesta Comissió i s’hauran de convocar 
noves sessions a banda de les ja agendades. Vol encoratjar tots els membres en la feina 
que vindrà.  
 
 
A les  11.25 h, es suspèn la sessió que es reprendrà el proper dimecres dia 20 de 
setembre a les 16 h de la tarda, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
 
La secretària 
 
 

  
Vist i plau 
La presidenta 

 
 


